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Protokół nr 20/2020 

z posiedzenia online Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 22 czerwca 2020 r. w godz. od 1530 do 1630   

w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach przy ul. Noniewicza 71 A. 

 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji 

2. Marek Lech Zborowski-Weychman – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz  

6. Kamil Lauryn 

7. Jacek Niedźwiedzki 

 

Nieobecny: 

1. Wojciech Pająk  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ewa Beata Sidorek – Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk 

2. Agnieszka Domalewska – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu  

3. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków 

4. Kamil Sznel – Kierownik Biura Prezydenta  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych 

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 19/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 maja 2020 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się 

na terenie Miasta Suwałki. 

3. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2019” (materiał został dostarczony 29 maja br.)  

4. Zaopiniowanie materiałów dotyczących obchodów 300.lecia nadania praw miejskich 

Suwałkom. 

5. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 19/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 maja 2020 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do protokołu, wobec czego 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 
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Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2019”. 

– Raport stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

   

 Prezydent E. Sidorek poinformowała, że przedstawiony Raport składa się ze wszystkich 

wymaganych części, jest on sporządzany i przedstawiany już od wielu lat.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

         

Głosowanie nad Raportem: 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych  

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    1 radny 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że „Raport o stanie Miasta 2019”, został przyjęty. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie materiałów dotyczących obchodów 300.lecia nadania praw miejskich 

Suwałkom. 

– materiał stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Prezydent E. Sidorek przedstawiła wydarzenia zaplanowane do realizacji w mieście 

Suwałki z okazji 300-lecia Miasta Suwałk w okresie od czerwca do grudnia 2020 roku. 

Poinformowała, że Wielka Księga Jubileuszowa (jest już w druku) i Słownik Biograficzny 

będzie oddany w październiku do druku. Promocja i prezentacja Wielskiej Księgi Jubileuszowej 

odbędzie się z profesorem Dobrońskim koordynatorem i opiekunem naukowym ww. 

wydawnictwa w Suwalskim Ośrodku Kultury 24 lipca br. Poinformowała o wystawie 

plenerowej oraz o prezentacji filmowej z okazji 300.lecia Suwałk, która zostanie przygotowana 

przez Muzeum Okręgowe w Suwałkach. W programie planowane są również koncerty 

plenerowe. Prezydent poprosiła członków Komisji o wyrażenie swoich opinii i sugestii  

w omawianej sprawie. 
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 Radny T. Czerwiecki zapytał czy jest taka możliwość, aby ww. film został zaprezentowany 

w mediach regionalnych, ogólnopolskich? Prezydent E. Sidorek odpowiedziała, że jeśli film 

powstanie to i Urząd Miejski i Muzeum Okręgowe dołoży wszelkich starań, aby film 

wypromować i pokazać szerszemu gronu odbiorców. 

 Radny M. Zborowski-Weychman zaproponował, aby lokalne media i telewizje te, które są 

mediami internetowymi pokazały szerszej widowni.  

Naczelnik Wydz. A. Domalewska poinformowała, że na Kolegium Prezydenta Miasta 

poinformowano, że 11 krótkich spotów zostanie zaprezentowanych w Internecie i w ten sposób 

pokazywać i edukować o historii Suwałk. Dyrektor Muzeum poinformował, że promocja nie 

będzie tylko jednorazowa, ale będzie pojawiała się systematycznie.  Podczas promocji 

Suwalskiego Słownika Biograficznego mógłby pojawić się ww. film, jako całość.  

Kierownik K. Sznel dodał, że promocja filmu w lokalnych mediach i portalach będzie miała 

miejsce, natomiast promocja w regionie wiąże się z dużo większymi kosztami niż w samym 

mieście. 

Prezydent E. Sidorek poinformowała, że miasto jest członkiem i współpracuje z Podlaską 

Regionalną Organizacją Turystyczną, która to zajmuje się między innymi promowaniem 

naszego Miasta w ujęciu regionalnym.  

Radny M. Zborowski-Weychman zaproponował, że można pomyśleć o programie, który 

zajmuje się historią np. „TVP Historia” i zaproponować objęcie patronatem.  

 Naczelnik Wydz. A. Domalewska dodała, że w ostatnich dniach przyjechała Telewizja 

Polska, która jest producentem programu „Poland In” pojawiającego się w stacjach 

zagranicznych. Telewizja nakręciła materiał w Muzeum Historii i Tradycji Żołnierzy 

Suwalszczyzny, w Muzeum Okręgowym, Muzeum Marii Konopnickiej, na bulwarach,  

w obiektach sportowych, na Cmentarzu siedmiu wyznań. W ciągu trzech dni Miasto 

przygotowało prezentację i wystąpienia w jęz. angielskim osób związanych z Suwałkami. 

Zaproponowała, że po projekcji filmu za granicą prześle link do filmu radnym Rady Miejskiej.  

Radny B. Bezdziecki przyznał, że w dobie ograniczeń i epidemii koronawirusa tego typu 

działania jak prezentacja filmu czy wystaw jest jak najbardziej pożądana.   

Radny M. Zborowski-Weychman stwierdził, że prezentacja wystawy na ogrodzeniu  

Muzeum od strony Łaźni, to nie jest dobre miejsce, do którego niewiele osób będzie miało 

dostęp. Lepszym miejscem byłby np. Park Konstytucji 3 Maja, lub parking w okolicach Ratusza, 

bądź okolice dworca autobusowego, czy kolejowego. Prezydent E. Sidorek odpowiedziała, że 

ww. miejsce zostało wskazane przez dyrektora Muzeum oraz autora wystawy, jako miejsce 

spacerów mieszkańców. Jest to taka wystawa, która może być przenoszona w różne miejsca.  

Radny T. Czerwiecki dodał, że warto wydać pieniądza na stelaże, co spowoduje, że wystawę 

będzie można przemieścić i wyeksponować w różnych częściach miasta. Wystawa dotrze wtedy 

do większej liczby mieszkańców.  

Radny J. Niedźwiedzki zapytał czy wystawa jest ubezpieczona? Prezydent E. Sidorek 

odpowiedziała, że wystawa zostanie ubezpieczona.  

Prezydent E. Sidorek zapytała radnych, co według nich powinno znaleźć się w „kapsule 

czasu” poinformowała, że zostanie rozesłana propozycja, co miałoby być umieszczone ww. 

kapsule, która podczas obchodów 300.lecia zostanie zakopana na bulwarach.  

Radny B. Bezdziecki, do kiedy można wnosić propozycje i uwagi do programu obchodów 

300.lecia? E. Sidorek poprosiła o jak najszybszą decyzję i ewentualne propozycje do tygodnia. 

Radny M. Zborowski-Weychman, zapytał, co to są „kartki z historii”? Prezydent  

E. Sidorek odpowiedziała, że jest to prezentacja inscenizacji dot. historii Suwałk, która zostanie 

zaprezentowana w Parku Konstytucji 3 Maja. 

 Radny M. Zborowski-Weychman zauważył, że najmniejszą kwotą w budżecie obchodów 

jest honorarium dla zespołu „Zmiana Wachty”(900 zł). Natomiast jeden koncert Suwalskiej 

Orkiestry Kameralnej kosztuje 12 tys. zł.? Prezydent E. Sidorek odpowiedziała, że taki 

kosztorys przedstawił Suwalski Ośrodek Kultury, po wcześniejszych rozmowach i podpisanych 

umowach z zespołami.  
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 Radny M. Zborowski-Weychman zadał pytanie w sprawie nagłośnienia mszy, które 

wynosi 5 tys. złotych. Czy SOK nie może wykonać nagłośnienia w ramach swoich środków? 

Prezydent E. Sidorek poinformowała, że SOK w tym samym czasie będzie nagłaśniał w innych 

miejscach imprezę związaną z obchodami 300.leciem Miasta.  

 Radny M. Zborowski-Weychman zapytał skąd przy scenie muzycznej „Prezentacje” 

kwota 4.717 zł.? Prezydent E. Sidorek odpowiedziała, że skoro jest tak precyzyjna, to znaczy, 

że została dokładnie oszacowana.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania  

Głosowanie materiału dot. obchodów 300.lecia nadania praw miejskich Suwałkom: 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że materiał dotyczący obchodów 300.lecia nadania 

praw miejskich Suwałkom, został przyjęty. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski. 

 

1. Radny M. Zborowski – Weychman zwrócił się z prośbą od emerytów korzystających 

z basenu w Aquaparku, którzy proszą, o to, żeby młodzież trenująca, oczekująca na 

trening i wejście na basen nosiła maseczki.  

2. Radna A. Gawlińska przedstawiła zgłoszony problem mieszkańców z ulicy 1 Maja 

odnośnie wiat śmietnikowych, w których nocują bezdomni. Poprosiła o interwencję 

np. Straży Miejskiej.   

3. Radny B. Bezdziecki poinformował, że wpłynęło pismo od Pana Prezydenta do 

Przewodniczącego Komisji, w którym prosi o wytypowanie dwóch osób do pracy  

w Zespołach w sprawie współpracy Miasta z organizacjami pozarządowymi. Do pracy 

w ww. zespołach zgłosili się następujący radni: Anna M. Gawlińska i Bogdan 

Bezdziecki.  

            – Pismo stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Więcej pytań i wniosków nie było, wobec czego Przewodniczący Komisji zamknął 

posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.    

  

Przewodniczący  

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Bogdan Bezdziecki 

  

                                                 
Protokół sporządziła: 

Elżbieta Polańska 

 

Główny specjalista w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


